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Protokół nr 56/2023 

z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa  

Rady Miejskiej w Suwałkach odbytego w 20 czerwca 2023 r.  

w godz. od 15:45 do 16:20 w Urzędzie Miejskim  w Suwałkach oraz zdalnie za pomocy 

środków porozumiewania się na odległość. 

 

Obecni członkowie Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa: 

1. Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji  

2. Adam Ołowniuk  – Wiceprzewodniczący Komisji 

3. Krystyna Gwiazdowska  

4. Jacek Juszkiewicz  

5. Karol Korneluk  

6. Jarosław Józef Kowalewski – on-line 

7. Stanisław Kulikowski  

 

W posiedzeniu udział wzięli:     

1. Czesław Renkiewicz – Prezydent Miasta Suwałk 

2. Dorota Szczęsna – Naczelnik Wydziału Spraw Społecznych i Zdrowia 

3. Radosław Wysocki – Naczelnik Wydziału Geodezji i Gospodarki Nieruchomościami 

4. Pawł Michalski – Radca Prawny 

5. Leszek Lewoc – Dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Rodzinie 

Lista obecności stanowi załącznik nr 1 do protokołu.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji powitał zebranych i przypomniał, że porządek 

posiedzenia został przesłany radnym wraz z materiałami komisyjnymi. Zapytał, czy Radni 

wnoszą uwagi do porządku posiedzenia.  

 

Radni nie wnieśli uwag i przyjęli następujący porządek posiedzenia: 

1. Przyjęcie Protokołu nr 55/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 maja 2023 r. 

2. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Mieście Suwałki. 

3. Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Miasta Suwałki na 2023 rok. 

4. Zaopiniowanie wniosku w sprawie przystąpienia do zmiany Uchwały Nr XXVII/357/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 2021-

2025 w zakresie umożliwienia sprzedaży lokali mieszkalnych. 

5. Wolne wnioski.  

 

Ad pkt. 1 

Przyjęcie Protokołu nr 55/2023 z posiedzenia Komisji Spraw Społecznych  

i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 maja 2023 r. 
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Członkowie Komisji nie wnieśli uwag, wobec czego Protokół nr 55/2023 z posiedzenia 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia  23 maja 

2023 r., został przyjęty. 

 

Ad pkt. 2 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania 

Przemocy Domowej w Mieście Suwałki. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 2 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Zapytał o ewentualne pytania i wnioski. 

Członkowie Komisji nie mieli pytań i uwag, wobec czego przystąpiono do głosowania. 

Głosowanie nad projektu uchwały w sprawie ustalenia trybu i sposobu powoływania oraz 

odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw Przeciwdziałania Przemocy 

Domowej w Mieście Suwałki. 

 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 
Komisja pozytywnie zaopiniowała projekt uchwały w sprawie ustalenia trybu i sposobu 

powoływania oraz odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego do spraw 

Przeciwdziałania Przemocy Domowej w Mieście Suwałki. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 3 do protokołu. 

 

Ad pkt. 3 

Zaopiniowanie projektu uchwały w sprawie określenia rozkładu godzin pracy aptek 

ogólnodostępnych na terenie Miasta Suwałki na 2023 rok. 

Projekt uchwały stanowi załącznik nr 4 do protokołu 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali. 

Poinformował, że  Okręgowa Izba Aptekarska w Białymstoku  negatywnie zaopiniowała 

projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach w sprawie określenia rozkładu godzin pracy 

aptek ogólnodostępnych  na terenie Miasta Suwałki ma 2023 rok. Zapytał o ewentualne pytania 

i wnioski Radnych. 

 

Czesław Renkiewicz przypomniał, że Dyrektor Szpitala wystąpił z wnioskiem o zmianę  

Uchwały nr XX/228/2016 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 25 maja 20216 w sprawie 

ustalenia rozkładu godzin pracy aptek w Mieście Suwałki. Apteka funkcjonująca w Szpitalu 

Wojewódzkim poinformowała, że z dniem 1 lipca 2023 r. zaprzestaje pełnienia dyżurów 

całodobowych. Komisja Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa na swym posiedzeniu w dniu 23 

maja 2023 roku zobowiązała Prezydenta do przygotowania projektu uchwały w sprawie godzin 

pracy aptek ogólnodostępnych w Suwałkach z określeniem dyżurów całodobowych. Taki 

projekt został przygotowany i  zgodnie z literą prawa przesłany do Okręgowej Izby 

Aptekarskiej w Białymstoku celem  zaopiniowania przedmiotowego projektu. W dniu 



3 

 

dzisiejszym tj. 20.06.2023 r. Okręgowa Izba Aptekarska przesłała opinię negatywną. 

Zaproponowała, aby przed podjęciem uchwały, odbyło się kolejne spotkanie z suwalskimi 

farmaceutami w sprawie możliwości wydłużenia ich pracy do godz. 23:00.  

 

Czesław Renkiewicz wyraził swoje wątpliwości, czy praca aptek do godziny 23:00 ma 

przesłanki prawne. 

 

Paweł Michalski powołał się na rozstrzygnięcie Wojewody Wielkopolskiego w podobnej 

kwestii, który stwierdził uchwałą Powiatu Gostyńskiego, że praca w godzinach nocnych 

wyłącznie od godz.  22:00 do godz. 24:00 jest sprzeczna z art. 94 ust. 2 Prawa 

farmaceutycznego. W uzasadnieniu wskazano, że zapewnienie dostępności świadczeń należy 

rozumieć jako zapewnienie możliwości nieprzerwanego i niezwłocznego dostępu do usług 

aptek w wyniku określenia rozkładu godzin ich dyżurów. Podkreślił, że należy uwzględnić 

potrzeby środowiska aptekarskiego, ale przede wszystkim potrzeby ludności. Godzina 23:00 

jako godzina graniczna pora pełnienia dyżurów została wskazana  w projekcie  nowelizacji 

Prawa Farmaceutycznego. Projekt uchwały Rady Miejskiej w Suwałkach wskazuje 

harmonogram od 1.08.2023 r. do 31.12.2023. W przypadku zmiany Prawa Farmaceutycznego 

przedmiotowa uchwała Rady Miejskiej może być zmieniona. 

 

Stanisław Kulikowski odniósł się negatywnie do  opinii Okręgowej Izby Aptekarskiej                 

w Białymstoku. Podkreślił, że 70-tysięczne miasto ma swoje potrzeby i w przypadku 

funkcjonowania 30 aptek w mieście nie powinno być żadnych problemów z pełnieniem dyżuru 

całodobowego przez apteki,  również w niedziele, święta i inne wolne dni od pracy. Wskazał, 

że w miesiącu jedna apteka pełniła by jeden dyżur. 

 

Kamil Lauryn stwierdził, że nie może dojść do takiej sytuacji, że w godzinach nocnych               

w naszym mieście mieszkańcy  nie mają możliwości zaopatrzenia  się w niezbędne leki. 

Przypomniał, że w mniejszym mieście jakim jest Olecko  taki problem nie istnieje. 

 

Dorota Szczęsna poinformowała, że w dniu wczorajszym  tj. 19.06.2023 r. wpłynęło pismo       

z Okręgowej Izby Aptekarskie w Białymstoku ( kopia pisma została doręczona Członkom 

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa przed rozpoczęciem posiedzenia w dniu 

20.06.2023 r. -Pismo stanowi załącznik nr 5 do protokołu). 

 

Czesław Renkiewicz poinformował, że uzasadnienie projektu uchwały zostało uzupełnione, 

rozszerzone a treść samej uchwały nie ulegnie zmianie. 

 Członkowie Komisji przystąpili do głosowania wniosku 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało               - 7 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 0 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie konieczności pełnienia całodobowych 

dyżurów aptek ogólnodostępnych na terenie Miasta Suwałk. 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 7 do protokołu 



4 

 

Ad pkt. 4 

Zaopiniowanie wniosku w sprawie przystąpienia do zmiany Uchwały Nr XXVII/357/2020 

Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia Wieloletniego 

programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na lata 

2021-2025 w zakresie umożliwienia sprzedaży lokali mieszkalny 

Wniosek załącznik nr 8 do protokołu. 

 

Kamil Lauryn poinformował, że Członkowie Komisji przedmiotowy materiał otrzymali              

i zapytał o wnioski i uwagi. 

 

Czesław Renkiewicz uzasadnił wniosek. Podkreślił, że  wieloletni program gospodarowania 

mieszkaniowym zasobem na lata 2021-2025 zakłada kontynuację sprzedaży lokali 

mieszkalnych. Pierwsi mieszkańcy już powykupywali mieszkania. Mieszkańcy z długoletnim 

stażem zamieszkania w lokalach w budynkach przy ul. Alfreda Wierusza-Kowalskiego 4B, 4C, 

ul. Składowej 5 i Ignacego Daszyńskiego 10 wyrazili chęć zakupu tych lokali. Wieloletni plan 

gospodarowania zasobem mieszkaniowym zawiera wykaz nieruchomości, których 

właścicielem jest Miasto a nie są przewidziane do sprzedaży. Chodziło o to, aby w starych, 

zabytkowych budynkach nie tworzyć wspólnot mieszkaniowych. ZBM TBS nie widzi przeciw 

wskazań do sprzedaży lokali znajdujących się w przedmiotowym projekcie uchwały. Do tego 

potrzebna jest zmiana programu gospodarowania miejskim zasobem mieszkaniowym. 

Prezydent poprosił o pozytywne zaopiniowanie tego wniosku. Pozytywna opinii a otworzy 

drogę do pracy nad zmianą tego programu. 

 

Członkowie Komisji nie mieli uwag i wniosków, wobec czego przystąpili do głosowania 

wniosku. 

Głosowanie nad wnioskiem: 

za pozytywną opinią głosowało               - 6 radnych 

przeciw                                                     - 0 

wstrzymało się od głosu                           - 1 radny 

 

Komisja pozytywnie zaopiniowała wniosek w sprawie przystąpienia do zmiany Uchwały Nr 

XXVII/357/2020 Rady Miejskiej w Suwałkach z dnia 23 grudnia 2020 r. w sprawie przyjęcia 

Wieloletniego programu gospodarowania mieszkaniowym zasobem Gminy Miasta Suwałki na 

lata 2021-2025 w zakresie umożliwienia sprzedaży lokali mieszkalny 

Opinia Komisji stanowi załącznik nr 9 do protokołu. 

 

Ad pkt. 5 

Wolne wnioski.  

 

Kamil Lauryn poinformował, że wielu mieszkańców ulicy Andersa  w trosce                                     

o bezpieczeństwo, w szczególności dzieci, zwróciło się z prośbą o usytuowanie na tej ulicy 

znaków zakazujących poruszania się z większą prędkością niż 30 km na godzinę. 

 

Stanisław Kulikowski zgłosił, że mieszkańcy ul. Marii Konopnickiej 2 zwrócili się z prośbą     

o ustawienie 2 progów spowalniających na odcinku od ulicy Sejneńskiej do ulicy Ludwika 

Waryńskiego. Poruszył również problem prędkości i hałasu motocyklistów poruszających się 

po ulicach szczególnie godzinach nocnych. 
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Czesław Renkiewicz nadmienił, że z wiosną zaczynają się problemy z wyścigami 

samochodowymi i motocyklowymi. Poinformował, że temat ten przekaże komendantowi 

policji w Suwałkach. 

 

Adam Ołowniuk poruszył problem na ulicy Legionów, na której znajduje się oznakowanie 

jako strefa zamieszkania. Na skutek robót drogowych na ulicy Franciszkańskiej zorganizowany 

jest objazd. Jest to droga  o dużym natężeniu ruchu,  którą dzieci idą do szkoły. Pojazdy 

poruszają się z dużą prędkością, co stwarza niebezpieczeństwo. Zaproponował, aby objazd 

przeprowadzić za szkołą nie przez ulicę Legionów a przez ulicę Daszyńskiego. 

Zapytał, czy pojęte zostały działania zmierzające do powstania parkingów w okolicy ul. 

Franciszkańskiej. 

 

Czesław Renkiewicz poinformował że obrębie tego terenu nastąpi zmiana projektu, pojawią 

się dodatkowe miejsca parkingowe; plan  miejscowy przewidywał od ulicy Franciszkańskiej 

parking i zieleń. Trwają rozmowy z właścicielami gruntu. Przedstawiona została propozycja, 

mówiąca o tym, że etapami Urząd Miasta pozyskiwał by te grunty; w pierwszym etapie była 

by możliwość wydzierżawienia tych gruntów.  

 

Radosław Wysocki poinformował, że odbyło się spotkanie z  mecenasem  reprezentującym 

właścicieli gruntów; mimo wielokrotnych usilnych starań, do dnia dzisiejszego nie ma wiążącej 

odpowiedzi w tym temacie ze strony właścicieli. 

 

Adam Ołowniuk  zapytał o ewentualną zajezdnię dla autobusów na łuku drogi prowadzącej 

do Krzywólki. 

 

Czesław Renkiewicz  odpowiedział,  że w tym miejscu jest rondo, znajduje się przystanek 

autobusowy; jest tam również miejsce do zatrzymywania się autobusów miejskich. Ta droga 

fizycznie nie zostanie zlikwidowana z myślą o komunikacji miejskiej. Po drugiej stronie tej 

drogi, kosztem zieleni zostanie wygospodarowane miejsce na kilkanaście miejsc 

parkingowych. 

Członkowie Komisji nie zgłosili więcej pytań i wniosków.  

Kamil Lauryn – Przewodniczący Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa podziękował 

radnym i gościom za udział w posiedzeniu. Na tym protokół zakończono. 

 

 

Przewodniczący  

Komisji Spraw Społecznych i Bezpieczeństwa 

Rady Miejskiej w Suwałkach 

 

Kamil Lauryn 
 

Protokół sporządziła:  

Danuta Skucz Podinspektor  

W Biurze Rady Miejskiej UM 

W Suwałkach 
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